

# Helsinge Sogns menighedsråd

## Referat fra menighedsrådsmøde

**Onsdag den 23. august 2023 kl. 19.00 i sognegården**

**Til stede:** Fritze Steiner-Johnsen, Jens-Erik Engelbrecht, Ejvind Hartmund, Tina Jensen, Tove Nielsen, Lisbeth Jensen, Hans Byberg, Philip Gates, Tora Herborg Henriksen, Birgitte Mygind, Carsten Frederiksen (kun punkt 3.2) og Allan Thomsen.

**Ikke tilstede:** Martin Fjallstein, Sophie Juel, Trine Norby og Jette Bomholdt.

### 1. Godkendelse af dagsorden

Tilføjelse af et punkt 3.4: Lokalfinansieret præst som følge af ændret provstenormering.

Godkendt som ændret.

### 2. Siden sidst (korte beskeder eller henvisninger til skriftlige orienteringer)

#### 2.1 Status præstenormering

Udgår. Se punkt 3.4.

#### 2.2 Ønske fra Valby MR om sammenlægning

Valby MR har på et møde i august besluttet, at de gerne vil arbejde for en sammenlægning af de to menighedsråd. Der er en lang række formalia, der skal overholdes, så der er brug for klarhed over de enkelte trin i processen.

Helsinge menighedsråd er som udgangspunkt positive, men der er behov for en klar udmelding fra Valby MR om, hvad de mere præcist ønsker. Der skal derefter udarbejdes et beslutningsoplæg, som vi tager op på et kommende MR-møde.

Selv om det er Valby MR, der har taget initiativet, er det selvfølgelig vigtigt at have en fælles dialog om, hvad vi gerne vil opnå i fællesskab.

### 3. Forhandlingssager

#### 3.1 Forberedelse til budgetsamråd den 24. august 2023

- a. **Mandat til afstemning om ordning med bygningskonsulent ansat i provstiet**

Menighedsrådet gav formanden mandat til stemme FOR ordningen.

**b. Mandat til afstemning om ordning med personalekonsulent ansat i provstiet**

Menighedsrådet gav formanden mandat til stemme IMOD ordningen.

Jens-Erik stillede sig til rådighed for indvalg i bestyrelsen, hvis ordningen skulle blive vedtaget.

**c. Mandat til afstemning om videreførelse af nuværende personalekonsulentordning med Landsforeningen af Menighedsråd**

Menighedsrådet gav formanden mandat til stemme FOR ordningen.

**d. Mandat til afstemning om ændring af budgetproces**

Menighedsrådet gav formanden mandat til stemme FOR en ændring, medmindre der under fremlæggelsen af punktet kommer oplysninger, som efter formandens vurdering bør føre til, at vi stemmer imod.

**e. Mandat til afstemning om oprettelse af kor i regi af områdeorganistordningen**

Menighedsrådet gav formanden mandat til stemme FOR ordningen. Vi kan dog kun love, at der er lokaler til rådighed i dette skoleår, fordi det kommer an på antallet af konfirmandhold. Menighedsrådet var derudover noget utilfredse med, at ordningen allerede var blevet markedsført, uden at være besluttet først.

**f. Andet**

Ikke yderligere.

### **3.2 Budgetopfølgning pr. 30. juni 2023 (kvartalsrapport Q2/2023)**

Philip og Carsten fremlagde kvartalsrapporten. Det blev bemærket, at der er en udgift under anlæg, som skal flyttes til drift. Samlet set ses et komfortabelt overskud på driften, selv om der udestår visse posteringer.

Kvartalsrapporten blev godkendt.

### **3.3 Liturgi ved gudstjenester**

Udskydes til næste møde.

### **3.4 Lokalfinansieret præst som følge af ændret provstenormering**

Menighedsrådet tilsluttede sig oplægget fra provstiudvalgets formand om en model for lokal finansiering af en 50 % præst. Formanden fik mandat til at udforme en formel ansøgning til provstiudvalget. Ansøgningen bliver fælles med Valby MR. Ansøgningen bliver behandlet på et PU-møde den 5. september 2023.

## **4. Meddelelser (korte beskeder eller henvisninger til skriftlige orienteringer)**

### **4.1 Præsterne**

Vi er godt i gang igen efter sommerferien!

### **4.2 Kontaktpersonen**

Carsten aftræder inden for en overskuelig fremtid, og Jens-Erik er godt i gang med at overveje, hvordan afløsningen kan ske.

Jens-Erik vil i det hele taget gerne komme med et bredere oplæg til den fremtidige personalesituation. Det vil være oplagt at drøfte det på vores seminar, men et oplæg kan ikke være helt klar til den 23. september, og Jens-Erik foreslog derfor at udskyde seminaret til oktober.

Det blev besluttet at prøve at finde en dato i oktober. Hvis det ikke kan lade sig gøre beholder vi den 23. september, da der er flere emner, som der er behov for at drøfte.

### **4.3 Aktivitetsudvalget og Kommunikation (Ugeposten, hjemmesiden, facebook mv.)**

Der er møde i udvalget 29. august.

### **4.4 Kirkeværgen**

Se udsendt orienteringsmail af 22. august 2023.

### **4.5 Personalerepræsentanten**

lab.

### **4.6 Kirkeudvalget**

lab.

### **4.7 Præstegårdsudvalget**

Vi har benyttet os af en favorabel mulighed for at få lagt fibernet ind i præstegården på Parkvænget.

#### 4.8 Kirkegårdsudvalget

Se udsendt orienteringsmail af 22. august 2023.

#### 4.9 Kirke-skole-tjenesten

lab.

#### 4.10 Områdeorganistordningen

Vi har allerede hørt om korprojektet. Ingen yderligere meddelelser.

#### 5. Eventuelt

Næste møde: 20. september 2023.

Amal



Tom Nielsen

~~\_\_\_\_\_~~  
Jutta Steinvang-Johansen

Jens Juul

Ann Hej

Santbyder

Borgitte Dybbø

